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Den 3. oktober 2006 FORRETNINGSUDVALGET 
 
 
SAG NR. 1 
 
GODKENDELSE AF ØKONOMISKE DISPOSITIONER HOS DE OPGA-
VEOVERDRAGENDE MYNDIGHEDER 
 
 
SAGSFREMSTILLING 
 
De opgaveoverdragende myndigheder er forpligtede til løbende at fremsende an-
søgninger om godkendelse af væsentlige økonomiske dispositioner samt hver må-
ned at videregive en række oplysninger om myndighedernes forbrug, likviditet, 
kontraktindgåelse m.v., jf. sagsfremstillingen til forberedelsesudvalgets møde den 
7. februar 2006 (sag nr. 5 om det økonomiske tilsyn). 
 
Forberedelsesudvalget har modtaget de forudsatte indberetninger for september 
2006, som er vedlagt.  
 
H:S har endvidere anmodet om godkendelse af følgende sag:  

• Godkendelse af lejeaftale med Københavns Universitet om Københavns 
Biocenter 

 
H:S Bestyrelsen har i 2001 besluttet, at de to eksperimentelle forskningsenheder, 
Bartholin Instituttet og Finsenslaboratoriet placeres i Københavns Biocenter i et 
nyopført bygningskompleks i Universitetsparken ved Rigshospitalets bygninger 
på Tagensvej. Bygningerne er klar til ibrugtagning og derfor skal der nu indgås 
lejeaftale for arealet, der stilles til rådighed for de to enheder. 
 
Ejendommen udlejes af Universitets- og Bygningsstyrelsen til Københavns Uni-
versitet, der for de to H:S forskningsenheders vedkommende ved fremlejekontrakt 
udlejer arealet til H:S. 
 
H:S har betalt 40 mio. kr. og afgivet et grundareal til staten i forbindelse med til-
sagnet om at deltage i Københavns Biocenter, hvilket medfører en reduktion i 
huslejebetalingen på 4,8 mio. kr. varigt. 
 
Lejemålet udløser deponering efter Indenrigs- og Sundhedsministeriets lånebe-
kendtgørelse. Det er forventningen, at H:S skal deponere et beløb på 34,8 mio. kr. 
svarende til restinvesteringen, for hvilket H:S betaler husleje.  
 
Deponeringen forventes efterfølgende at skulle korrigeres efter det endelige an-
lægsregnskab for projektet. Der frigives samtidig en deponering på i alt 7,6 mio. 
kr. i forbindelse med fraflytning og opsigelse af eksisterende lejemål.  
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Der vil således forventeligt skulle deponeres netto nye 27,2 mio. kr. H:S afventer 
Indenrigs- og Sundhedsministeriets godkendelse af deponeringens størrelse. 
 
Den samlede udgift til lejemålet (inkl. el, vand, varme, veligehold mv.) udgør 
netto 4,8 mio. kr. i 2007. Der er indarbejdet midler til dette i budget 2007 for Re-
gion Hovedstaden.  
Sagen behandles i H:S Bestyrelsen den 28. september 2006. 
 
Københavns Kommune har anmodet om godkendelse af følgende sag: 

• Aftale om systematisk medicingennemgang af polyfarmacipatienter i Kø-
benhavns Kommune 

 
Københavns Kommune vil ingå en aftale med Praksisudvalget i Københavns 
Kommune i henhold til §2 i Landsoverenskomsten om almen lægegerning. Afta-
lens formål er at gennemføre en systematisk medicingennemgang hos polyfarma-
cipatienter i almen praksis med henblik på at optimere den medicinske behandling 
og fremme rationel lægemiddelanvendelse. Aftalen indebærer en honorering af 
den praktiserende læge ud over vanlig konsultationstakst. Der forventes derudover 
opnået en besparelse som følge af en reduktion i antallet af lægemidler. Aftalen 
ønskes indgået for tre år. Sagen er behandlet i Københavns Kommunes Sundheds- 
og Omsorgsudvalg og godkendt i Københavns Borgerrepræsentation. 
 
Det skal bemærkes, at det forberedende samarbejdsudvalg for Region Hovedsta-
den har iværksat et arbejde med at gennemgå samtlige eksisterende §2-aftaler, der 
allerede er indgået i de nuværende enheder i Region Hovedstaden. Aftalerne gen-
nemgås med henblik på at beslutte, hvilke aftaler, der skal videreføres i regionsre-
gi. Det indstilles derfor, at denne aftale på lige fod med de øvrige aftaler, skal 
indgå i ovennævnte gennemgang og i den samlede beslutning om, hvilke aftaler 
der videreføres i regionsregi. 
 
Endelig har Københavns Amt anmodet om godkendelse af følgende sag: 

• Godkendelse af tillægsbevilling til anlægsbevilling vedrørende erstat-
ningsbyggeri for Hulegården/Søhuset. 

  
Københavns Amt anmoder således om godkendelse af tillægsbevilling til anlægs-
bevilling på 5,4 mio. kr. vedrørende et erstatningsbyggeri bestående af 24 boliger 
for institutionen Hulegården/Søhuset i Herlev.  
 
Dispositionen dækker merudgifter til gennemførelse af byggeriet, som det oprin-
deligt var projekteret. Bevillingen finansieres af kassebeholdningen. Institutionen 
er en såkaldt ”kan-institution”, som overføres til Region Hovedstaden. Ved bode-
lingen skal aktivernes værdi således svare til de passiver (lån/gæld), der følger 
med. Ændringen har således ikke betydning for amtets nettoformue. Sagen be-
handles i Københavns Amtsråds møde den 28. september 2006. 
 
 



 
 
FORMANDEN ANBEFALER 
 

1. at forberedelsesudvalget tager de oplysninger pr. september 2006 om for-
brug, likviditet, kontraktsindgåelse m.v., som er fremsendt af de opgave-
overdragende myndigheder, til efterretning, 
 

2. at forberedelsesudvalget godkender, at H:S indgår aftale med Københavns 
Universitet om lejemål i Københavns Biocenter, 
 

3. at forberedelsesudvalget godkender, at Københavns Kommune indgår §2 
aftale om systematisk medicingennemgang af polyfarmacipatienter i almen 
praksis i Københavns Kommune, og at aftalen på lige fod med de øvrige 
§2-aftaler indgået i enhederne i Region Hovedstaden, indgår i den samlede 
gennemgang af, hvilke §2-aftaler der skal videreføres i Region Hovedsta-
den og 
 

4. at forberedelsesudvalget godkender tillægsbevilling til anlægsbevilling på 
5,4 mio. kr. vedrørende erstatningsbyggeriet for Hulegården/Søhuset i Her-
lev. 
 

 
 
FORRETNINGSUDVALGETS UDTALELSE 
 
 
 
 
FORBEREDELSESUDVALGETS BESLUTNING 
 
 
 
 
Bilagsfortegnelse: 

1. Oplysninger fra de opgaveoverdragende enheder pr. august 2006 om forbrug, likvidtet og 
kontraktsindgåelse m.v. 

2. Sag til H:S Bestyrelsen 28. september 2007 om Godkendelse af indstilling vedr. lejeaftale 
med Københavns Universitet om Københavns Biocenter 

3. Notat fra Københavns Kommune af 1. september 2006 om aftale om systematisk medi-
cingennemgang af polyfarmacipatienter i Københavns Kommune 

4. Mødesag fra Københavns Kommunes Sundheds- og Omsorgsudvalg 22.juni 2006. Medi-
cingennemgang hos polyfarmacipatienter i almen praksis 

5. Aftale i henhold til Landsoverenskomsten om almen lægegerning §2 om systematisk me-
dicingennemgang af polyfarmacipatienter i Københavns Kommune 
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6. Sag fra Københavns Amts Økonomiudvalgs møde den 20. september 2006 om byggepro-
jekter vedrørende udvidelsen af pensionat Kamager i Tårnby og erstatningsbyggeriet for 
Hulegården/Søhuset i Herlev. Ansøgning om tillægsbevillinger 

 
Sagsnr: 200500042 
Arkiv:   1-21 
 



Den 3. oktober 2006 FORRETNINGSUDVALGET 
 
 
SAG NR. 2 

TRAFIKSELSKAB SJÆLLAND - PROCES FOR VALG AF BANKFOR-
BINDELSE OG REVISOR SAMT FORLÆNGELSE AF LÅNERAMME-
AFTALER 
 
 
SAGSFREMSTILLING 
 
Underudvalget vedr. oprettelse af Trafikselskab Sjælland har den 24. august 2006 
behandlet en sag med indstillinger vedr. forskellige spørgsmål i forbindelse med 
den økonomiske forvaltning af selskabet.  
 
Det drejer sig om, at: 
 
• Valg af hovedbankforbindelse foretages på baggrund af et begrænset udbud 

blandt de største danske banker 
• Revisionsopgaven udbydes i EU 
• HUR’s rammeaftale med flere banker om tilbud på lån forlænges med 1 år 

(2007) 
 
Underudvalget tiltrådte indstillingerne, som er videreført som formandens anbefa-
ling i denne mødesag. 
 
En nærmere beskrivelse af problemstillingerne findes i underudvalgets mødesag, 
som er vedlagt sammen med beslutningsprotokollen.  
 
FORMANDEN ANBEFALER 
 
1. at beslutningerne om hovedbankforbindelse og antagelse af revisor træffes af 

trafikselskabets bestyrelse, når denne er tiltrådt og har fulde beføjelser, 
 

2. at opgaven som trafikselskabets hovedbankforbindelse udbydes blandt de stør-
ste danske banker i et begrænset udbud, som afgøres efter forhandling. Udbu-
det gennemføres i løbet af 2007. I mellemtiden videreføres de nugældende 
bankaftaler i en interimsperiode, 
 

3. at revisionsopgaven udbydes i EU med indledende prækvalifikationsrunde og 
udbud efter forhandling. Bestyrelsen træffer afgørelse i 1. kvartal af 2007, og 
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4. at den option, HUR har til at forlænge lånerammeaftalen, som fortrinsvis er 
beregnet til finansiering af driftslån i 2005 og 2006 samt Rejsekortet, med fire 
banker i et år, forlænges inden udgangen af 2006. Den ikke udnyttede del af 
lånerammen er tilstrækkelig til at rumme trafikselskabets lånebehov til Rejse-
kortet i 2007-2010. 

 
 
 
FORRETNINGSUDVALGETS UDTALELSE 
 
 
 
 
FORBEREDELSESUDVALGETS BESLUTNING 
 
 
 
 
Bilagsfortegnelse: 
1. Dagsorden fra det underudvalgets møde den 24.august 2006, pkt. 5  
2. Protokol fra underudvalgets møde den 24.august 2006   
 
Sagsnr:  200500263 
Arkiv: 1-13-4 
 
 

 
8



Den 3. oktober 2006 FORRETNINGSUDVALGET 
 
 
SAG NR. 3 

TRAFIKSELSKAB SJÆLLAND - NY HJEMMESIDE PÅ NY PORTAL-
PLATFORM  
 
 
SAGSFREMSTILLING 
 
Underudvalget vedr. etablering af Trafikselskab Sjælland har den 21. september 
2006 indstillet til forberedelsesudvalgene, at der etableres en ny hjemmeside på en 
ny portalplatform. Investeringen estimeres at udgøre 5,875 mio. kr. inkl. moms., 
svarende til 4,7 mio. kr. excl. moms. 
 
Trafikselskabets fusionssekretariat har vurderet, at der er behov for at etablere 
hjemmesiden på en ny teknisk IT-platform for at fremtidssikre investeringen i 
forhold til borgerne, kommuner, entreprenører og det nye Rejsekort, som indføres 
inden for et par år. Den gamle tekniske platform indeholder en række kritiske be-
grænsninger og er stærkt på vej mod forældelse.  
 
Hovedparten af udgifterne falder i 2007 med en projektvarighed på 12-14 måne-
der inkl. en udbudsfase. Der vil indtil overgangen er gennemført blive oprettet en 
midlertidig hjemmeside for det nye trafikselskab.  
 
Udgiften til hjemmesiden og den tekniske platform er en administrativ fællesud-
gift, som de to regioner har finansieringsansvaret for. Denne type udgifter er i 
trafikselskabets budget for 2007 forudsat dækket over etableringslån, og finansie-
ret gennem opnåede synergieffekter.  Det ligger dermed inden for det nuværende 
tilskud fra Region Hovedstaden og Region Sjælland til trafikselskabet.  
 
Udgifterne forudsættes som nævnt lånefinansieret af den statslige pulje til finan-
siering af etableringsomkostninger i forbindelse med kommunalreformen.  Da 
finansieringen af lånet skal ske inden for trafikselskabets eksisterende økonomi-
rammer skal der i ansøgningen til Indenrigs- og Sundhedsmministeriet søges om 
godkendelse til, at trafikselskabet selv kan optage det pågældende lån. 
 
FORMANDEN ANBEFALER 
 
1. at der i overensstemmelse med underudvalgets indstilling etableres en ny hjem-

meside for Trafikselskab Sjælland på en ny portalplatform – investeringen 
estimeres at udgøre 4,7 mio. kr. excl. moms,  

 
2. at investeringen forudsættes lånefinansieret over den statslige pulje til etable-

ringsomkostninger i forbindelse med kommunalreformen, 
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3. at det forudsættes, at låneoptagelsen henføres til trafikselskabet selv og 
 
4. at investeringen er betinget af, at der ikke sker væsentlige ændringer i de finan-
sielle forudsætninger for regionerne i trafikselskabets budget 2007. 
 
 
 
FORRETNINGSUDVALGETS UDTALELSE 
 
 
 
 
FORBEREDELSESUDVALGETS BESLUTNING 
 
 
 
 
Bilagsfortegnelse: 
1.  Mødesag fra underudvalget den 21. september 2006, pkt. 5  
2.  Beslutningsprotokol fra underudvalgets møde 21.september (bilaget eftersendes) 
 
Sagsnr:  200500263 
Arkiv: 1-13-4 
 
 

 
10



Den 3. oktober 2006 FORRETNINGSUDVALGET 
 
 
SAG NR. 4 

INDEX: 2007 - INTERNATIONAL DESIGNBEGIVENHED  
 
 
SAGSFREMSTILLING 
 
Region Hovedstaden skal i løbet af 2007 udarbejde en regional udviklingsplan 
(RUP), som bl.a. vil fastlægge rammerne for, hvad de regionale udviklingsmidler 
på det kulturelle område bør bruges til. I henhold til lovgivningen kan regionen 
deltage i igangsættende enkeltstående kulturelle aktiviteter. For at der ikke skal 
opstå et tomrum i tiden, indtil udviklingsplanen foreligger, er det nødvendigt at 
tage konkret stilling til større markante initiativer, som ligger inden for lovgivnin-
gens intentioner, og som er i tråd med udviklingen af regionens internationale 
status. Der er i regionens budget 2007 afsat 5,3 mio. kr. til formålet. 
 
Et godt eksempel på dette er INDEX, som er en fond, der i 2005 gennemførte en 
stor designbegivenhed i København, hvor der over 4 uger blev præsenteret 100 
designs på fem centrale pladser i København. Designerne var alle nomineret til 
INDEX: Award 2005, som er verdens største designpris. Prisen blev uddelt som 
en del af arrangementet. Aktiviterne omfattede også fremtidsscenarier med 300 
unge designere fra hele verden og et ”topmøde” mellem 40 af verdens kreative 
ledere fra erhvervsliv, forskning og offentlig forvaltning. INDEX: 2005 blev en 
succes med over 170.000 udstillingsgæster og omfattende omtale i danske og in-
ternationale skrevne og elektroniske medier.  
 
På baggrund af resultaterne af INDEX: 2005 er det hensigten at fortsætte arbejdet 
med at lave en ny verdensbegivenhed for design i Danmark i 2007 og samtidig 
brede begivenheden ud til hele Hovedstadsregionen. 
 
Oplægget er, at der i august 2007 bliver uddelt 5 designpriser, som udgør INDEX: 
Award 2007. Som i 2005 vil de 100 topnominerede designs i fem uger blive ud-
stillet på offentlige pladser. Denne gang i hele hovedstadsregionen. Der vil tillige 
blive afholdt et INDEX:SUMMIT 2007, hvor 40 ledere inden for brugercentreret 
design og innovation mødes for at skabe et internationalt netværk med fysisk 
hjemsted i Danmark. Alle begivenheder vil foregå i august-september 2007.  
 
Budgettet for INDEX:2007 er på 30 mio. kr. i alt i 2006 og 2007. Det består af: 
 
Sekretariatsmæssig drift ……………..12,0 mio. kr. 
Arrangementer….……………………14,2 mio. kr. 
Prissummen…….……………………  3,8 mio. kr. 
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Økonomi- og Erhvervsministeriet har givet tilsagn om at yde op til 6 mio. kr. i 
2006 og 2007 under betingelse af en tilsvarende samlet finansiering fra de regio-
nale parter i Hovedstaden. Den øvrige del af budgettet dækkes af øvrige statslige 
midler samt private virksomheder og fonde. Som det fremgår heraf, udgør den 
private medfinansiering knap 50 %. 
 
En nærmere beskrivelse af organisation, aktiviteter og økonomi findes i vedlagte 
notat fra INDEX. 
 
Staten har før sommerferien rettet henvendelse til Region Hovedstaden og Kø-
benhavns Kommune om at være en aktiv partner i afviklingen af INDEX:2007. 
Der har i den forbindelse været enighed om, at designbegivenheden skulle videre-
udvikles til at dække hele hovedstadsregionen.  Der har ligeledes været enighed 
om, at regionen kunne få en plads i bestyrelsen, såfremt man ønskede det.  
 
Københavns kommune har i sit budget afsat et bidrag på 2 mio. kr. Det foreslås, at 
Region Hovedstaden i 2007 tilsvarende yder et tilskud på 2 mio. kr. til 
INDEX:2007. Tilskuddet finansieres af budgettets kulturmidler under øvrig regi-
onal udvikling. INDEX:2007 vil derover skulle skaffe anden regionalt betonet 
finansiering for de resterende 2 mio. kr.  
 
FORMANDEN ANBEFALER 
 
1. at Region Hovedstaden i 2007 yder et tilskud på 2 mio. kr. til designbegiven-

heden INDEX:2007,  
 

2. at tilskuddet finansieres over midlerne til kultur under øvrig regional udvikling, 
og 
 

3. at Region Hovedstaden bliver repræsenteret i bestyrelsen for INDEX. 
 
 
FORRETNINGSUDVALGETS UDTALELSE 
 
 
 
 
FORBEREDELSESUDVALGETS BESLUTNING 
 
 
 
 
Bilagsfortegnelse: 
Notat fra INDEX. 
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Sagsnr:  200500307 
Arkiv: 1-32 



Den 3. oktober 2006 FORRETNINGSUDVALGET 
 
 
 
SAG NR. 5 

RAMMEAFTALEN FOR 2007 FOR DET SOCIALE OMRÅDE OG SPE-
CIALUNDERVISNINGEN  
 
 
SAGSFREMSTILLING 
 
Den generelle del af udkastet til rammeaftale blev behandlet i forretningsudvalget 
den 15. august 2006 og i forberedelsesudvalget den 22. august 2006 som grundlag 
for behandlingen i kontaktudvalget den 1. september 2006. 
 
Kontaktudvalget besluttede på formandens anbefaling, 

• at det foreliggende udkast til rammeaftale for 2007 anbefales som grund-
lag for den videre proces, der skal lede frem til vedtagelsen af rammeafta-
len senest den 15. oktober 2006 og 

• at der nedsættes en administrativ koordinationsgruppe med repræsentanter 
for kommunerne og Region Hovedstaden. 

 
I mødet blev det, som det fremgår af referatet, tilkendegivet, at Københavns Amts 
Behandligscenter for Stofmisbrugere, der fra 1. januar 2007 overtages af Glostrup 
Kommune, fra denne dato vil anvende takstbetaling i afregningen for centrets 
ydelser. 
 
Rammeaftalens specifikke del har været til administrativ høring i kommuner og 
institutioner parallelt med den politiske behandling af den generelle del. Denne 
høring har resulteret i en række konkrete ændringsforslag af teknisk karakter, der 
er indarbejdet i teksten. Endvidere er der sket teknisk konsekvensrettelse af den 
generelle del, så der er fuld overensstemmelse mellem de to dele. Den særlige 
oplysningsdel om de kommunale ”skal-tilbud” ( institutioner til børn og unge med 
sociale problemer, revalidering og dele af specialundervisningen) er udgået efter 
anmodning fra kommunerne. Dels er den ikke obligatorisk og dels fandtes den 
ikke dækkende for området, idet ikke alle kommuner havde indmeldt oplysninger. 
 
Den foreliggende rammeaftale svarer således i sit indhold til det udkast, der tidli-
gere er forelagt. 
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Kommunerne har peget på, at de foreslåede analyser til konkretisering af den 
fremtidige behovsudvikling for personer med funktionsnedsættelser inden for au-
tismespektret, personer med erhvervet hjerneskade/senhjerneskade og personer 
med sindslidelser snarest bør sættes i værk. Der er indledt drøftelser mellem 
kommunerne og Region Hovedstaden om kommissorier for disse analyser med 
henblik på iværksættelse hurtigt efter rammeaftalens indgåelse. 



 
Nogle kommuner har peget på det ønskelige i, at akuthåndtering, fælles principper 
for pladsanvisning og ventelisteadministration håndteres mere proaktivt end angi-
vet i det foreliggende forslag til rammeaftale. Andre kommuner har været tilfredse 
med den foreslåede håndtering. Emnerne må i givet fald tages op i forbindelse 
med den næste rammeaftale.    
 
Forslaget til rammeaftale behandles frem til den 6. oktober 2006 politisk i kom-
munerne med en tilkendegivelse om, at der af hensyn til den politiske beslut-
ningsproces ikke kan foretages indholdsmæssige ændringer. Enkelte af kommu-
nerne har tilkendegivet, at de måske ikke kan afslutte den politiske behandling 
inden for fristen den 6. oktober 2006. Ifølge lovgivningen skal rammeaftalen være 
underskrevet senest den 15. oktober 2006. 
 
FORMANDEN ANBEFALER 
 
at det foreliggende forslag til rammeaftale del 1 og 2 godkendes som grundlag for 
endelig drøftelse og behandling i kontaktudvalget den 10. oktober 2006 samt med 
bemyndigelse for formanden til at underskrive rammeaftalen i forbindelse med 
kontaktudvalgets møde den 10. oktober 2006 og i givet fald foretage nødvendige 
men ikke væsentlige indholdsmæssige tilretninger i aftalen. 
 
 
FORRETNINGSUDVALGETS UDTALELSE 
 
 
 
 
FORBEREDELSESUDVALGETS BESLUTNING 
 
 
 
 
Bilagsfortegnelse: 
3. Rammeaftalens generelle del (del 1) vedlægges 
2. Rammeaftalens specifikke del (del 2) er tilgængelig på Region Hovedstadens hjemme- 
 side 
 
Sagsnr:   200500076 
Arkiv:     1-22 
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Den 3. oktober 2006 FORRETNINGSUDVALGET 
 
 
SAG NR. 6 

INDSTILLING VEDRØRENDE VUC VESTEGNENS ANSØGNING OM 
OPRETTELSE AF TOÅRIGT HF  
 
 
SAGSFREMSTILLING 
 
Indledning 
VUC Vestegnen i Vallensbæk har fremsendt en ansøgning om tilladelse til at op-
rette hf som toårigt forløb. Sagen afgøres af Undervisningsministeriet efter indstil-
ling fra regionsrådet (forberedelsesudvalget), som koordinerer den samlede ud-
dannelsesindsats i regionen med henblik på, at der er et tilstrækkeligt og varieret 
uddannelsestilbud til alle unge og voksne i regionen. 
 
Hvis centret skal tilbyde det toårige forløb fra kursusåret 2007-2008, er det vig-
tigt, at forberedelsesudvalget afgiver sin indstilling til ansøgningen, så ministeriet 
kan færdigbehandle ansøgningen inden den 1. november 2006.  
 
Voksenuddannelsescentre tilbyder almen voksenundervisning og hf undervisning 
tilrettelagt som enkeltfagsundervisning. I de seneste år har Undervisningsministe-
riet givet tilladelse til, at VUC’er kan udbyde hf som toårigt forløb. Ca. halvdelen 
af landets VUC’er tilbyder i øjeblikket toårigt hf. 
 
VUC Vestegnen er et velfungerende VUC med en bred vifte af hf-fag. VUC Vest-
egnens bygningskapacitet er stor nok til, at centret også kan tilbyde toårigt hf. 
 
Forberedelsesudvalget må forvente tilsvarende ansøgninger fra de øvrige fire cen-
tre i regionen. 
 
Det er velkendt, at arbejdsmarkedet i de kommende år vil udvikle sig, så der vil 
være et øget behov for uddannet arbejdskraft og mindsket behov for ufaglært ar-
bejdskraft. Det vil således være af stor betydning for regionen, at der skabes ram-
mer, der kan sikre et øget uddannelsesniveau. Regeringen har sat som mål, at 95 
pct. af en årgang skal have en ungdomsuddannelse. Globaliseringsrådets målsæt-
ning er tilsvarende, at alle unge skal have en ungdomsuddannelse, hvis Danmark 
skal klare sig i den internationale konkurrence. 
 
Perspektiver for toårigt hf på VUC Vestegnen 
En toårig tilrettelæggelse af hf på VUC Vestegnen vil bidrage til at imødegå det 
uddannelsesmæssige underskud, der er på Vestegnen i forhold til den øvrige del af 
Region Hovedstaden. Det forventes, at flere begynder på uddannelsen, når der 
fjernes en økonomisk uddannelsesbarriere.  
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I øjeblikket betaler kursisterne et deltagergebyr på 7.000-8.000 kr. for at kunne 
fuldføre en hel enkeltfags hf. En toårig hf er gratis.  
 
Samtidig forventes det, at flere fuldfører deres hf-eksamen, idet den primære mål-
gruppe, de unge voksne på 20-29 år, bliver tilbudt at blive indskrevet i en klasse-
sammenhæng med aldersmæssigt ligestillede i et voksenpædagogisk miljø. Det vil 
i sig selv medføre en øget gennemførsel.  
 
Hf-uddannelsen på VUC har en stor effekt. 95 pct. af VUC Vestegnens dimitten-
der fra 2002-2005 har brugt deres hf-eksamen som springbrædt til en videregåen-
de uddannelse eller en erhvervsuddannelse. Det må forventes, at en hf-eksamen 
tilrettelagt som toårigt hf har en tilsvarende effekt. 
 
I forhold til befolkningssammensætningen på Vestegnen er kursister med anden 
etnisk baggrund og deres efterkommere overrepræsenteret blandt kursisterne, som 
afslutter en hel hf-eksamen. På VUC Vestegnen er der således blevet brudt en 
uddannelsesmæssig barriere for de etniske minoriteter, og det må forventes, at 
denne integrationsmæssige gevinst bliver øget, hvis VUC Vestegnen kan udbyde 
et toårigt hf. 
 
For en uddybning og dokumentation af ovenstående punkter henvises til bilag 2, 
en analyse af toårigt hf på VUC Vestegnen udarbejdet af Undervisnings- og Kul-
turforvaltningen i Københavns Amt.  
 
Et toårigt hf på VUC Vestegnen vil kunne supplere Vestegnens eksisterende ud-
dannelsestilbud. Geografisk ligger VUC Vestegnen tæt på Kongsholm Amtsgym-
nasium og hf i Albertslund. Det forventes dog ikke, at et toårigt hf på VUC Vest-
egnen vil tiltrække et betydeligt antal kursister fra hverken gymnasium eller hf, da 
målgruppen ikke er den samme. På VUC Vestegnen er 74 pct. af dimittenderne på 
hf 22 år eller ældre. På gymnasiet er de stort set alle under 20 og på Kongsholm hf 
er 86 pct. under 22 år. Der er således tale om to adskilte målgrupper, hvor den ene 
forventes at foretrække et voksenpædagogisk miljø, og den anden forventes at 
foretrække et ungdomspædagogisk. 
 
Det vurderes samlet, at etableringen af 2-årigt hf på VUC Vestegnen vil bidrage 
til, at uddannelsestilbuddet på den københavnske vestegn styrkes og gøres mere 
differentieret, at flere gennemfører en ungdomsuddannelse, at flere påbegynder en 
videregående uddannelse og, at integrationen på den københavnske vestegn styr-
kes.  
 
FORMANDEN ANBEFALER  
 
at ansøgningen fra VUC Vestegnen anbefales. 
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FORBEREDELSESUDVALGETS BESLUTNING 
 
 
 
 
 
 
Bilagsfortegnelse: 
1. Ansøgning fra VUC Vestegnen 
2. Notat udarbejdet af Undervisnings- og Kulturforvaltningen i Københavns Amt vedr. toårigt hf 

ved VUC Vestegnen  
 
Sagsnr:   200500306 
Arkiv:     1-34 
 
 
 
 

 

 
17


	Indholdsfortegnelse
	Sag nr. 1 - Økonomiske dispositioner
	Sag nr. 2 - Trafikselskab Sjælland valg af bankforbindelse
	Sag nr. 3 - Trafikselskab Sjælland ny hjemmeside
	Sag nr. 4 - INDEX:2007 International designbegivenhed
	Sag nr. 5 - Rammeaftalen for 2007 for det sociale område og specialundervisningen
	Sag nr. 6 - VUC Vestegnen ansøgning om oprettelse af toårigt HF

